
 

      

Bestyrelsesmøde 

Lørdag den 26. oktober 2024 
 

REFERAT 
  

TILSTEDEVÆRENDE 

Lene Hjorth, Anne Bornø, Alf Theilgaard, Anders Klüver Rasmussen, Ole Wiborg, Arne Jørgensen (på 

Teams) og Mette Qvist 

 

AFBUD 

Michael Meyerheim, Tue Broby Troest 

 

REFERENT 

Mette Qvist 

 

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og referat godkendes per mail efterfølgende. 

 

2. Status for udvalg 

a. By og havneudvalget 

i. Afholdt møde med Rørvig Handels- og Håndværkerforening om reklameskilte i 

byen og havnen, hvor der var en generel holdning til, at opmærksomheden om 

skiltene med fordel kan øges. 

ii. Kaffemøde med Puk Kejser hos Rørvig Helårsbadere om generelle forhold i 

havnen. 

iii. Flere medlemmer fra udvalget deltager i arbejdsgrupper om revision af 

kommuneplanen. 

 

b. Landudvalget 

i. Donation skovbænk til Solfaldshøjen fra Peter Lawrence – event til indvielsen - 

hvornår? 

ii. Igangsættelse af arbejder med vedligeholdelse af foreningens forskellige 

grunde. 

 

c. Formidling 

i.  Nyhedsbrev inden årsskiftet. 

ii. Mange henvendelser om alt muligt (stort og småt mest på mail). 

iii. En gave til bestyrelsesarbejdet ’At lede en sag’ (= en bog). 

 

d. Aktivitetsudvalget 

i. Julemarked d. 14. december kl.11-15 ved Rørvig Mølle 

ii. Start 2025 etablere et årshjul. 

 

e. Bevaring og lokalplan 

i. Afholdt et godt og konstruktivt møde med kommunen, talte bymidte – meget 

interesserede, p plads ved rundkørslen og andet. 

ii. Bymidteprojektet 

1. Borgermøde d. 17. november, starter i bymidten og bagefter fortsættes 

i Rørvig Kursus Center. Outcome: et prospekt, der skal danne 

grundlag for den videre dialog med kommunen (første fase). 

iii. Kommuneplan for 2026 – 2038 

1. To møder er blevet afholdt – internt RVBL og med eksterne 

efterfølgende. 

2. Bidrage til rammedelen, og ved møde blev det bestemt, at arbejdet 

bliver delt op ift områderne og skriver specifikke kommentarer til 

disse.     
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3. Anders KR har sendt en formel anmodning om, at vi afleverer vores 

kommentarer inden d. 1. januar. 

 

f. Møllelauget 

i. Ny kode til møllen. Koden til Lodshuset skal ændres til det samme. 

ii. Praktisk drift: alle ting i møllen skal sættes ind i midten af rummet, hul gravet 

til, vigtigt at jorden hælder fra møllen hælder nedad, så vandet flyder væk, 

stolpe til trappehullet stilles op i møllen, gulvet skal udbedres nogle steder, 

marker skal slås, generel oprydning skal organiseres. 

iii. Arne og Ole mødes og aftaler fordeling af opgaver. 

iv. Generel besked: Ingen personer må gå oppe på hatten. 

v. Der skal etableres et dokument, som skal underskrives ved fund af Danefæ på 

møllegrunden. Lene skriver til vedkommende, som har forespurgt, om han må 

undersøge grunden. 

 

3. Solfaldshøjen 

a. Der blev afholdt arbejdsdag medio oktober 2024, da vi som forening er forpligtet til at 

vedligeholde grunden. 

b. Det er svært at komme ind på den store grund. 

c. Bestyrelsen beslutter når træer skal fældes 

d. Vi har dialog med kommunen om servitutterne, der er tilknyttet grunden. 

 

4. Danmarks Midtpunkt 

a. Afholdt møde med Borgergruppen for et Autentisk Rørvig 

b. Hvornår afholder kommunen borgermøde om projektet, hvor de påkrævede analyser, 

som bygherre skal gennemføre, præsenteres. Anders følger op.  

 

5. Julemarked 

a. RVBL afholder julemarked ved Rørvig Mølle lørdag d. 14. december kl.11-15. 

b. Lene orienterer kræfterne bag Enghavegård, at vi ikke kan deltage i deres julemarked. 

 

6. Økonomi 

a. Kassereren henstillede til bestyrelsen at træffe en beslutning om at tidligere års 

hensættelser til Naturplejefond (kr. 204.636,17) samt til Bygningsbevaringsfond (kr. 

141.393,11) skulle nulstilles i regnskab for 2024. Baggrunden er, at midlerne er blevet 

benyttet til pleje af Solfaldshøjen og til Møllegrunden i forbindelse med møllens 

istandsættelse samt til istandsættelsen af selve møllen i 2019-2024. Der er således ikke 

flere midler tilbage i de to fonde. 
b. Bestyrelsen tiltrådte kassererens indstilling 
c. Budgettet for 2024 viser et forventet driftsoverskud på cirka kr. 190.000 i 2024 for selve 

foreningens budget. Grundet det store overskud, så forventes det at kassekreditten i 

foreningen kommer ned på cirka kr. -150.000 til januar 2025. 

 

7. Dato for næste bestyrelsesmøde 

a. Onsdag d. 18. december kl.17.00 på Teams 

 


